
Waarom Franse champagnetelers een 100 jaar oude regel schrappen  

AFP/Local -  Wijnboeren in de Champagnestreek, de thuisbasis van 's werelds meest exclusieve 

bubbels, hebben eind juli een eeuwenoude regel geschrapt die de afstand tussen de wijnstokken 

regelt, wat hevig verzet oproept bij traditionalisten. 

 

Champagnewijnboer Vincent Legras loopt tussen de wijnstokken die in 2007 zijn geplant, met twee meter 

tussen de rijen in plaats van één. 

De afgelopen 100 jaar was de maximaal toegestane afstand tussen de rijen wijnstokken 1,5 meter, 

wat volgens experts altijd de ideale balans was tussen opbrengst en kwaliteit.  Meer afstand, zeiden 

ze, zou de noodzaak wegnemen voor de wijnstokken om te concurreren om water en 

voedingsstoffen met naburige planten, een strijd die hen helpt kleinere en hoogwaardigere gewassen 

te produceren met precies de juiste hoeveelheid zuurgraad. 

Maar de kleine ruimte tussen de rijen en tussen elke wijnstok maakt mechanisatie moeilijk, omdat 

machines voor snoeien, bemesten of oogsten niet gemakkelijk door de nauwe openingen kunnen 

navigeren. 

Een 15-jarige studie uitgevoerd door telersvereniging SGV, wetenschappers en champagnehuizen 

wees uit dat grotere ruimtes een vermindering van 20 procent van de uitstoot van broeikasgassen 

mogelijk maken dankzij wijnbouwapparatuur die beter en efficiënter zou presteren dan de straddle-

tractoren die nu in gebruik zijn. 

"Het doel is om de noodzakelijke agro-ecologische transitie te begeleiden door de Champagne-

wijnstokken aan te passen aan de klimaatverandering, terwijl tegelijkertijd de kwaliteit en unieke 

kwaliteit van de Champagne-wijnstokken en de economische duurzaamheid van de wijnboeren 

behouden blijven", aldus Maxime Toubart, voorzitter van SGV.  



Het bestuur van SGV heeft eind juli gestemd om in de toekomst een ruimte van tussen de 2 en 2,2 

meter tussen elke plant toe te staan en ze te laten groeien tot een hoogte van 2 meter, vergeleken 

met 1,2 tot 1,3 meter nu. 

Uit de studie bleek ook dat het bewerken van de grond gemakkelijker zou worden, net als 

ongediertebestrijding. En hoewel er ruimte zou zijn voor minder wijnstokken, zou de verhoogde 

productie van elke plant het tekort compenseren. 

"De wijnstokken zouden beter bestand worden tegen droogte en hebben minder toevoegingen 

nodig", zegt Vincent Legras, een wijnboer die sinds 2007 experimenteert met grotere ruimtes tussen 

de wijnstokken en voorstander is van de verandering. "Voor mij is het debat voorbij." 

Maar lokale tegenstanders zeggen dat ze toenemende ongelijkheden tussen wijnboeren verwachten 

en vrezen voor lokale tradities, druivenkwaliteit en banen. 

"Onder de dekmantel van milieuzorg voeren ze een zakelijk project van kostenbesparingen uit", zegt 

Patrick Leroy, baas van de extreemlinkse vakbond CGT-Champagne. "Deze strategieën zullen banen 

vernietigen." 

Tot een kwart van de 10.000 banen in de sector kan verloren gaan, zei hij, eraan toevoegend dat hij 

vreesde voor een "geprogrammeerd uitsterven" van de unieke productiemethoden van de 

Champagne-regio. 

Maar Toubart van SGV zei dat elke wijnboer vrij zou zijn om te beslissen of hij de nieuwe speelruimte 

zou gebruiken en dat verandering hoe dan ook traag zou zijn. "Het zal een lange overgang zijn, over 

een, twee of drie generaties", zei hij. 

 


